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MĚSÍČNÍK OBECNÍCH ÚŘADŮ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

červen 2013 č. 115

Celostátní anketa Strom roku odstartovala.
I v letošním roce probíhá celostátní soutěž o titul Strom roku 2013. Mezi dvanácti finálovými stromy 

je jediný zástupce z Východních Čech, 800 let stará Vejdova lípa v Pastvinách. Tento památný strom 
navrhl do soutěže Mgr. Josef Kvičera. Lípa je nejen nejstarší, ale i nejmohutnější finalista. Obvod lípy 
činí 1 259 cm. Protože se jedná o strom z našeho nejbližšího okolí, bylo by vhodné vyjádřit přízeň 
Vejdově lípě v hlasování. Hlasování začalo 15. června a potrvá do 10. října 2013. Hlasování v anketě 
Strom roku je zpoplatněno, výtěžek půjde na ošetření jednotlivých stromů nebo na novou výsadbu. 
Přízeň jednotlivým stromům je možné vyjádřit zasláním DMS nebo podpisem na hlasovací arch. Číslo 
DMS pro jednotlivé stromy a další informace najdete na www.stromroku.cz

Zpracoval: Zdeněk Bureš
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TURISTICKÁ ZNÁMKA 
Na základě poptávky návštěvníků naší obce rozhodlo zastupitelstvo podat 

žádost o turistickou známku obce. Po schválení naší žádosti  a následném 
hlasování bylo rozhodnuto, že bude turistická známka – Klášterec nad Orlicí 
vyrobena. 

Turistické známky jsou kulaté, dřevěné, vypalované plakety, které jsou su-
venýrem a zároveň „potvrzením“ o dosažení turisticky atraktivního místa. 
Více se o turistických známkách dovíte na http://www.turisticke-znamky.cz                                                   

Za obec: Lenka Ševčíková

Vítání občánků v Klášterci nad Orlicí

V neděli 9. června 2013 se v zasedací místnosti 
v Kovárně od 13.30 hod uskutečnila již tradiční 
akce SPOZ v Klášterci nad Orlicí - vítání nových 
občánků obce. Na pozvání SPOZ se dostavili na 
tuto milou společenskou událost pozvaní rodiče 
se svými malými ratolestmi. Scénář slavnosti 
byl obvyklý. V úvodu obstarala kulturní program 
paní učitelka Kalášková s dětmi ze ZŠ, členy 
DPS Orlička. Krátký slavnostní projev přednesl 
starosta obce. Pak následoval podpis rodičů 
do kroniky vítání občánků, zdokumentovaný 

fotografiemi pana Mgr. J.Kvičery. Přivítáni tak 
byli mezi občany obce malí občánci: Alžběta 
Zavřelová, Nikola Fišerová, Natálie Nunová a 
František Faltus. Slavnostní setkání bylo zakon-
čeno přípitkem a společnou fotografií.

Přejeme ještě jednou všem malým občánkům i 
jejich rodičům hodně zdraví, štěstí a spokojenosti 
v jejich životě. Děkujeme zároveň členkám SPOZ 
za přípravu vítání a Mgr. J. Kvičerovi za fotogra-
fickou dokumentaci.
Za SPOZ: Z. Juřicová                        Za obec: Z. Bureš
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Z jedNÁNí ZASTUpITelSTVA 
obce Klášterec nad Orlicí
l Schůze dne 24.4.2013: V úvodu provedl sta-
rosta kontrolu zápisu a plnění usnesení z minulé 
schůze. Trvá úkol převzetí objektu od Emauzů. 
Další úkol zpracování nového propagačního 
materiálu obce je plněn. Zastupitelstvo projed-
nalo závěrečný účet obce za rok 2012 a zprávu o 
přezkoumání hospodaření obce za rok 2012. K 
jednotlivým položkám závěrečného účtu podal 
komentář Ing. Kalous, předseda fin. výboru, ke 
zprávě o kontrole hospodaření starosta obce. 
Celoroční hospodaření obce za rok 2012 bylo 
schváleno bez výhrad. Dále bylo projednáno 
plnění rozpočtu obce za 1. čtvrtletí 2013. Rozbor 
hospodaření připravil Ing. Kalous, zastupitelé 
hospodaření obce schválili. Dalším bodem jed-
nání byla problematika bytového hospodářství. 
Vymáhání dluhů na nájemném je řešeno soudně, 
podané žaloby sleduje a případně další úkony činí 
právní zástupce obce. Menší dlužné částky jsou 
řešeny dohodami o uznání dluhu a jeho splácení. 
Tyto uzavřené dohody jsou plněny. Dále byly 
schváleny rozpočtové změny č. 2 a 3. Zastupi-
telstvo také řešilo majetkové záležitosti – žádost 
o prodej pozemku. Bylo schváleno vyhlášení 
záměru prodeje nemovitosti p.p.č. 2035/4. Dal-
ším z bodů bylo jednání o zabezpečení oslav 90. 
výročí základní školy v Klášterci. Ve spolupráci s 
vedením školy se 17.4.2013 uskutečnila schůzka 
zástupců spol. organizací, školy a obce k zajištění 
výstavy, která se uskuteční v prostorách školy 
u příležitosti oslav ve dnech 22. a 23.6. 2013. 
Zastupitelé také řešili připomínku Mgr. J. Kvi-
čery ke špatnému stavebnímu stavu některých 
domů v Klášterci. Diskutovalo se o možnostech 
řešení ze strany obce. Připomínku vzali zastupi-
telé na vědomí, dále musí obec spolupracovat se 
stavebním úřadem v Žamberku. Zastupitelstvo 
projednalo návrh zadat výzvu k podání nabídky 
na veřejnou zakázku malého rozsahu – výběr 
zhotovitele restaurátorských prací kulturní 
památky mariánský sloup v Klášterci se lhůtou 
podání do 22.5.2013. Byla schválena podpora 
projektů Sboru dobrovolných hasičů a ŽIVY a.s. 
podávaných prostřednictvím MAS ORLICKO v 
Žamberku.

l Schůze dne 29.5.2013: V úvodu provedl 
starosta kontrolu zápisu a plnění usnesení. Trvá 
úkol převzetí objektů od Emauzů. Protože ze 
strany Emauzů nejsou uzavřené dohody plněny, 
byl podán návrh oslovit v této věci právníka, jaké 
podnikat další kroky. Tisk nových propagačních 
materiálů o obci bude zabezpečen do 20.6.2013. 
Zastupitelé projednali podané žádosti o proná-
jem nebytových prostor v čp. 119. Byly podány 
tři žádosti. Jedna byla vzata zpět. Žadatelé byli 
pozváni k osobnímu jednání na zastupitelstvo. 
Jedna žadatelka se omluvila. Na jednání se dosta-
vili Eva a Robert Vošlajerovi, sdělili svůj záměr 
prodeje točené zmrzliny, lahvového vína a cuk-
rovinek, posezení u dvou stolků, dále turistické 
a propagační materiály. Zastupitelstvo po pro-
jednání podmínek pronájmu schválilo pronájem 
nebytového prostoru v čp. 119 o výměře 42 m² 
(včetně sociálního zázemí) panu Robertovi Vošla-
jerovi. V bodu bytové hospodářství informoval sta-
rosta o průběžném řešení vymáhání dluhů. Dále 
byla projednána žádost manž. K. o výměnu bytu 
velikosti 2+1 za 1+1 v domě čp. 192. Výměna byla 
schválena. Proběhlo také vyhodnocení cenových 
nabídek na restaurátorské práce – obnova mari-
ánského sloupu. Do 22.5.2013 do 12 hod. byly 
podány tři cenové nabídky. Rozhodujícím krité-
riem byla výše stanovené ceny. Dle tohoto hlediska 
byla vybrána nabídka BcA. Jaroslava Vrbaty za 
294 400 Kč a bylo schváleno zadat zakázku p. BcA 
Jaroslavu Vrbatovi. Starostovi bylo uloženo pode-
psat smlouvu o dílo. Proběhlo seznámení zastupi-
telů o schůzce se zástupci fy DEKPROJEKT s.r.o. 
ohledně možnosti podat žádost do letní výzvy v 
programu OPŽP na zateplení původní budovy 
ZŠ. Pro jednání zastupitelstva byly předloženy dvě 
varianty cenové nabídky na zpracování projektové 
dokumentace a energetického auditu budovy. 
Bylo schváleno objednat zpracování dokumentace 
pro podání žádosti do letní výzvy OPŽP. Také se 
projednávala problematika průkazů energetické 
náročnosti budov. Tuto novou povinnost ukládá 
obcím zákon č. 318/2012. Týká se budov uží-
vaných tzv. orgánem veřejné moci, což je obec. 
Povinnost zpracovat tyto průkazy k 1.7.2015 je 
pro budovy nad 500 m² vztažné plochy. Týká se v 
našich podmínkách budov škol, obecního úřadu. 
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Předložené informace byly vzaty na vědomí. 
Budou shromážděny nabídky na zpracování prů-
kazů energetické náročnosti. Zastupitelstvo dále 
schválilo na základě dřívějších rozhodnutí o zhod-
nocení uspořených prostředků obce nákup prémi-
ového spořícího státního dluhopisu ČR na období 
2013-2016 za cenu 1 mil. Kč přes distributora 
KB a.s., pobočka Žamberk. Dále byla schválena 
smlouva mezi obcí a společností EKO-KOM,a.s. o 
výpůjčce nádob na tříděný odpad. Řešilo se schvá-
lení smlouvy mezi obcí a Pardubickým krajem o 
poskytnutí finančního grantu na projekt základní 
školy „Škola do přírody-příroda do školy“ ve 
výši 14 000 Kč. Zastupitelé projednali žádost 
ředitele ZŠ o schválení výjimky z počtu žáků v 
ZŠ pro následující školní rok 2013-2014. Dle 
předpokladu bude v ZŠ v následujícím školním 
roce 139 žáků, bude tedy chybět 14 žáků do stavu 

předepsaného vyhláškou o základním vzdělávání. 
Zastupitelé výjimku schválili včetně financování 
chybějících prostředků, které škola neobdrží ze 
státního rozpočtu. Starosta byl delegován na 
valnou hromadu společnosti VAK Jablonné nad 
Orlicí konanou dne 27.6.2013.

Ze zápisů zastupitelstva zpracoval 
Zdeněk Bureš, starosta obce

U p O Z O R N Ě N í
pro občany Klášterce nad Orlicí, 

chataře a chalupáře

Do 30.6.2013 je nutné uhradit poplatky za 
svoz kom.odpadu a za psa. Platit lze hotově 
nebo bankovním převodem. Informace na tel. 
465 637029, 734 407056. 

Zdeněk Bureš, starosta obce

Realizace projektu „dovybavení cyklotras pod Zemskou branou“
Vážení čtenáři, v měsíci červnu letošního roku 
realizuje svazek obcí Rozvoj regionu pod Zem-
skou branou projekt zaměřený na zlepšení zázemí 
pro turisty, kteří zavítají do naší oblasti, a to jak 
pro pěší, tak pro cykloturisty. Výsledkem pro-
jektu je vznik celkem devíti odpočinkových míst 
při cyklotrasách regionu pod Zemskou branou. 
Budou vybaveny v osmi případech zastřešeným 
posezením včetně většího cykloodpočívadla v 
Klášterci nad Orlicí. Na osmi stanovištích budou 
instalovány stojany na kola, v prostoru odpočin-
kového místa pro cyklisty u spodní stanice vleku 
v Pastvinách budou umístěny prvky dětského 
mobiliáře. V členských obcích svazku bude cel-
kem rozmístěno 6 ks zastřešeného setu stůl a dvě 
lavice pro extravilán, 2 ks zastřešeného setu stůl 
a dvě lavice pro intravilán, 8 ks stojanů na kola 
pro pět kol, 1 ks zastřešeného cykloodpočívadla 
s podlahou ze zámkové dlažby, 2 stoly a 4 lavičky 
s opěradlem v Klášterci nad Orlicí, 1 vahadlová 
houpačka, 2 pružinová houpadla. Dalším výsled-
kem projektu je zvýšení potenciálu využití cyklo-
tras pod Zemskou branou. Projekt je realizován 
přes MAS ORLICKO v Žamberku, s využitím 
dotace z Programu rozvoje venkova poskytnuté 
Státním intervenčním fondem. Celková hodnota 

projektu je 379 000 Kč, dotace v podobě uznaných 
způsobilých výdajů je 296 000 Kč. Dodavatelem 
mobiliáře je na základě výběrového řízení ŽIVA 
Klášterec nad Orlicí. Realizace projektu bude 
dokončena do konce června, nové zařízení bude 
tedy využitelné již v této letní sezóně.

Zpracoval: Zdeněk Bureš

Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České petrovice                  7.5.2013
Zapisovatel: ing. Žďárský 
Ověřovatelé: mgr. Baier, Hruška
Přítomni: viz. Prezenční listina
Omluveni: Fliegerová
Klíč k hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

Program:
1. Kontrola z minula:

- účet u ČNB- zřízen
- ohledně rozhledny u Kašparky- nic nového
- zkulturnění hraničního pásu- úkol trvá
- WC u koupaliště- zatím neuzavřeno, úkol trvá

2. Hospodaření obce za leden-duben 2013
 Příjmy:   624 tis. Kč
 Výdaje:   534 tis. Kč
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 Účet KB  145,5 tis. Kč
 Účet ČNB 5,5 tis. Kč
 Pokladna  53 tis. Kč
3. Projednání závěrečného účtu obce za rok 2012
Zpráva auditora – nebyly zjištěny chyby a výhrady.
4. Projednání závěrečného účtu Svazku obcí 
 pod Zemskou branou
Audit- Nebyly zjištěny chyby.

Hlasování: 8x0x0
Zastupitelstvo schválilo celoroční hospodaření a 
závěrečný účet Svazku za rok 2012 vč. zprávy o 
výsledku přezkoumání hospodaření svazku za rok 
2012
5. Zadání k podání výzvy
Starosta informoval o podání výzvy na nabídku 
modernizace místních komunikací a propustků 
v Českých Petrovicích. 23.5.2013 v 16:00 bude 
otvírání obálek.
Komise: Ježek, Pácha, Lux, Roušar, A. Fiala

Hlasování o složení komise: 8x0x0
Osloveny 4 firmy. Kritériem je cena. Dohoda o 
poskytnutí dotace se SZIF podepsána.
6. Poskytnutí daru maS orlicko
Starosta seznámil se žádostí i darovací smlouvou. 
Odsouhlaseno 13400.- Kč

Hlasování o daru MAS: 7x0x1 (zdržel Žďárský)
7. Územní plán a jeho změny v obcích 
 mladkov a Lichkov
Zastupitelstvo nesouhlasí s navrhovanou změnou 
č.2 územního plánu obce Lichkov a změnou č.3 
územního plánu obce Mladkov a požaduje, aby 
tyto změny nebyly realizovány.    Hlasování 8x0x0
8.různé
l  Dotace na opravu malých památek z PaK- podat 

žádost na opravu sousoší u kostela
Hlasování o žádosti: 8x0x0

l  Žádost a podpora Kovárnafestu 27.7.2013- 
zdarma areál a 4 tis. Kč 

Hlasování o žádosti: 8x0x0
l  Žádost ZŠ Klášterec nad Orlicí o dar k 90. 

výročí školy- navrženo 15 tis Kč
Hlasování o daru ZŠ Klášterec nad Orlicí: 8x0x0

l  Žádost o prodej pozemku 261/2 a 217- bude 
vyvěšen záměr

l  Žádost č. 271/1 o postavení skleníku a zahrádky 
od p. Licka – souhlas 8x0x0

l  Podána informace o kácení stromů u p.Lavičky 

a pod kovárnou
l  Dotace na požární techniku (pneumatiky)  

10 000 Kč- nákup + vyúčtování zajistí Lux
l  Výběrové řízení na čp.31- Úřad pro zastupování 

státu- zastupitelstvo bere na vědomí
l  Informace o přestavbě čp. 109- zastupitelstvo 

bere na vědomí
l  Ocenění obce za třídění odpadu- 3. v kategorii 

do 300 obyvatel- odměna obci 25 000 Kč. Nej-
větší zásluhu na tom mají A. Rousová a J. Licek. 
Navržena odměna A. Rousové 5 000 Kč.

Hlasování o odměně: 8x0x0
l  Dát článek do Sousedských listů - Hruška
l  Kontrola dodržování jak restaurační zařízení 

likvidují odpady zjistit, zda mají uzavřenou 
smlouvu.

l  Dotaz, jak platí Ing. Požár poplatky z ubyto-
vání? Projednat s právníkem - starosta

l  Připomínky na kvalitu zimní údržby - ledové koleje 
a nyní po zimě zbytky posypového materiálu.

l  Poděkování hasičům za postavení májky. 
Otázka udělání držáku.

l  Parkování na místě bývalého čp. 57- připravit 
podklady na příští jednání- starosta

Usnesení:
01/05/2013 Zastupitelstvo bere na vědomí infor-
maci o závěrečném účtu obce
02/05/2013 Zastupitelstvo ukládá starostovi 
vyvěsit na uřední desku zpráva auditora
03/05/2013 Zastupitelstvo schvaluje celoroční 
hospodaření a závěrečný účet Svazku za rok 2012 
vč. zprávy o výsledku přezkoumání hosp. Svazku 
za rok 2012 bez výhrad 
04/05/2013 Zastupitelstvo schvaluje složení 
komise k otvírání obálek
05/05/2013 Zastupitelstvo schvaluje poskytnutí 
daru MAS Orlicko
06/05/2013 Zastupitelstvo nesouhlasí se změ-
nami územního plánu obcí Mladkov a Lichkov
07/05/2013 Zastupitelstvo ukládá starostovi 
podat přihlášku do Programu na opravu malých 
památek
08/05/2013 Zastupitelstvo schvaluje podporu 
Kovárnafestu
09/05/2013 Zastupitelstvo schvaluje dar ZŠ 
Klášterec nad Orlicí
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10/05/2013 Zastupitelstvo ukládá starostovi 
vyvěsit záměr na prodej pozemků
11/05/2013 Zastupitelstvo souhlasí se stavbou 
skleníku a zahrady
12/05/2013 Zastupitelstvo bere na vědomí infor-
maci o kácení stromů
13/05/2013 Zastupitelstvo ukládá L. Luxovi 
pořídit pneumatiky na hasičský vůz a předložit 
vyúčtování
14/05/2013 Zastupitelstvo bere na vědomí 
informci ohledně čp. 39 
15/05/2013 Zastupitelstvo bere na vědomí infor-
maci o rekonstrukci čp. 109

16/05/2013 Zastupitelstvo souhlasí s odměnou 
A. Rousové ve výši 5 000 Kč za třídění odpadu
17/05/2013 Zastupitelstvo ukládá starostovi zjis-
tit, jak likvidují restaurační zařízení odpad a zda 
mají uzavřenou smlouvu o odpadech
18/05/2013 Zastupitelstvo ukládá starostovi 
projednat s právníkem postup ohledně povinnosti 
placení poplatků za ubytovávání, daných obecní 
vyhláškou
19/05/2013 Zastupitelstvo ukládá starostovi 
připravit podklady ohledně parkování na bývalém 
čp. 57 

Zapsal: Miloš Roušar, starosta

Třídit odpad se vyplácí.
Dne 24.4.2013 se starosta obce Českých Pet-

rovic zúčastnil slavnostního vyhlášení výsledků 
soutěže obcí v třídění odpadu o „Perníkovou 
popelnici 2012“, vyhlášenou Pardubickým krajem 
a společností Eko-Kom, která se konala v budově 
Pardubické reálky. O to víc nás může těšit, že jeho 
návštěva nebyla pouze formální. 
V kategorii obcí do 300 obyvatel 
jsme se umístili na velmi hezkém 
třetím místě. Ceny pro vítěze jed-
notlivých kategorií předával pan 
Ing. Václav Kroutil, krajský radní, 
který je zodpovědný za životní 
prostředí, zemědělství a rozvoj 
venkova. Tato cena vyrobená z 
pravého pardubického perníku, 
která měla podobu popelnice, 
byla spojená i s finanční odměnou 
25 000,- Kč.

Jen pro zajímavost, první místo 
a 80 000,- Kč patřilo obci Neratov, která leží neda-
leko Lázní Bohdaneč. Druhé místo obsadila obec 
Trpík, která získala 45 000,- Kč, což je pro každou 
ze zúčastněných obcí vzhledem k jejich velikosti 
velice zajímavá finanční motivace k tomu, že třídit 
odpad se rozhodně vyplácí.

Když zastupitelstvo naší obce stálo před roz-
hodnutím, jak u nás nadále nakládat s odpady 
nejednalo se v žádném případě o jednoduché 
řešení. Rozhodovali jsme se jakou cestou se vydat. 

Zda dál pokračovat v ukládání z velké části netří-
děného odpadu do velkoobjemových kontejnerů, 
které byly z různých příčin na hranici své život-
nosti. Měli jsme neustálé problémy s hořícími 
kontejnery v zimním období a s jejich proble-
matickým hašením. Dále pak potíže s udržením 
pořádku v jejich okolí, což umožňoval takřka ano-

nymní přístup všech osob. Bohužel 
i těch, kteří naší obcí jen projížděli 
a v žádném případě neměli zapla-
cené poplatky za odpady a tyto 
stanoviště si pletli se sběrnými 
dvory. A tak se mnohokrát stalo, 
že byly kontejnery během několika 
dnů a hlavně víkendů v obležení 
všeho nač si jenom vzpomeneme. 
Samozřejmě s tím rostly neúměrně 
náklady na svoz odpadů a následné 
opravy kontejnerů. V neposlední 
řadě to určitě nepřispívalo k dob-
rému obrazu obce, protože na 

tento nepořádek nebyl vůbec hezký pohled.
Po několikaletém zvažování všech variant došlo 

obecní zastupitelstvo k rozhodnutí vydat se cestou 
v našich podmínkách neodzkoušenou, ale dnes 
už prakticky fungující v naprosté většině měst 
i obcí a to včetně i těch horských. Nejednalo se 
vůbec o snadné rozhodnutí. Ale s přihlédnutím 
k budoucím, neustále vzrůstajícím nákladům na 
svoz komunálního odpadu, šlo o rozumné eko-
nomické řešení. S firmou Ekola došlo k dohodě 



SouSedSké LISTY 7

o zakoupení plastových popelnic a 
následnému dodání zdarma do každé 
rodiny včetně chalupářů a svozem 
odpadů v pátek jednou za čtrnáct 
dní. Přes drobné počáteční problémy, 
hlavně s logistikou svozu, dnes vše 
funguje tak jak má a i první zima, 
která je za námi, nám ukázala, že to 
půjde i u nás.

Myslíme si, ale to vše samozřejmě 
ukáže až čas, že i toto rozhodnutí 
přispělo ke zvýšenému objemu třídě-
ného odpadu v naší obci a tím i velmi 
pěknému umístnění v této soutěži. 
Závěrem nám dovolte poděkovat 
Vám všem, občanům, chalupářům, 
podnikatelům, ale i rekreantům, kterým není lho-
stejný přístup k problému, jakým jsou odpady.

Prostředí v jakém budeme žít, jsme z velké části 
schopni ovlivnit sami, už jenom tím, že každým 

vhozením lahve, ať už plastové nebo skleněné, 
papíru nebo jiného odpadu do té správné nádoby 
na tříděný odpad, pomůžeme k uchování hezké 
přírody kolem nás.

Za obecní zastupitelstvo Josef Hruška

Zastupitelstvo obce pastviny
dne 13. 5. 2013 přijalo na svém zasedání tato
USNESENÍ
2013.4.1 Zvolilo ověřovateli zápisu Ditu 
Škůrkovou a Petra Boušku a schválilo program 
zasedání.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.2. Schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 26. 4. 2013.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
3013.4.3 Schválilo účetní závěrku obce Past-
viny za rok 2012.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.4 Schválilo celoroční hospodaření obce 
a závěrečný účet obce Pastviny za rok 2012 včetně 
zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce 
za rok 2012 „bez výhrad. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.5 Vzalo na vědomí závěrečný účet 
svazku Rozvoj regionu obcí pod Zemskou branou 
za rok 2012 schválený člnskými obcemi dne 9. 5. 
2013.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.6 Vzalo na vědomí zprávu starosty o 

přípravě rehabilitace budovy č.p. 32 a schválilo 
uzavření smlouvy o dílo na zhotovení stavby 
„Rehabilitace historického objektu č.p. 32 v obci 
Pastviny“ s KPV SYSTÉM s.r.o. se sídlem Ústí 
nad Orlicí, Lázeňská 354, IĆ: 27546756 a zároveň 
pověřilo starostu podpisem smlouvy.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.7 Schválilo uzavření smlouvy na pro-
vedení stavebního dozoru na dílo „Rehabilitace 
historického objektu č.p. 32 v obci Pastviny“.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.8 Schválilo aktualizaci plánu investic a 
oprav na rok 2013.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.9 Schválilo rozpočtovou změnu č. 1.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.10 Schválilo uzavření nájemní smlouvy s 
L.B. o nájmu pozemku p.č. 468/1 v k.ú. Pastviny 
u Klášterce nad Orlicí zapsaném na LV č. 57 pro 
k.ú. Pastviny u Klášterce nad Orlicí. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.11 Schválilo uzavření nájemní smlouvy s 
manželi E.R. a M.R. o nájmu podkroví budovy č.p. 
94 za účelem dočasného ubytování. 
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hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.12 Schválilo změnu trvání nájemních 
smluv o nájmu pozemku p.č. 1523/5 uzavřenou 
s P.K. a pozemku p.č. 1523/2 uzavřenou s J.V. na 
dobu do 31. 5. 2013 za nezměněných podmínek. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.13 Rozhodlo neprodávat pozemek p.č. 
198/1 a část pozemku p.č. 198/3 v k.ú. Pastviny u 
Klášterce nad Orlicí zapsaný na LV č. 10001.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.14 Schválilo záměr prodat P.H. část 
pozemku 1016/1 – trvalý porost o výměře 398 m2 

vyznačenou pracovním GP za cenu 100,- Kč/m2 s 
tím, že náklady na pořízení GP a správní poplatek 
za vklad práva vlastnictví do KN hradí kupující. 
Pozemek je zapsán ve vlastnictví obce Pastviny 
na LV č. 10001 pro k.ú. Pastviny u Klášterce nad 
Orlicí.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.15 Schválilo záměr prodat K.J. část 
pozemku 2316/1 – ostatní plocha o výměře 390 
m2 vyznačenou pracovním GP za cenu 100,- Kč/
m2 s tím, že náklady na pořízení GP a správní 
poplatek za vklad práva vlastnictví do KN hradí 
kupující. Pozemek je zapsán ve vlastnictví obce 
Pastviny na LV č. 10001 pro k.ú. Pastviny u Kláš-
terce nad Orlicí.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.16 Schválilo podání žádosti o dotaci na 
opravu malých památek (sochy P. Marie) s před-
pokládaným nákladem 36.000,- Kč a 53.000,- Kč. 
Dotace je do výše 70% nákladů. V případě nepo-
skytnutí dotace nebude oprava provedena. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 
2013.4.17 Schválilo náhradu vstupních a perio-
dických lékařských prohlídek zaměstnanců obce. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 6, 7, proti – 0, omluven - 5 

Starosta: JUDr. Josef Koubík 

léto na pastvinách
Ski klub Pastviny zve všechny příznivce spor-

tovních klání a poslechu dobré muziky na tyto 
akce:

5. 7. 2013 – Pastvinský triatlon XV. ročník. 
Tradiční závod především pro rekreační spor-
tovce. Plavání v přehradě – 350 m, na kole okolo 

přehrady 17 km a běh 4,5 km. Více na www.spor-
torlice.wz.cz.

10. 8. 2013 – Pastvinská nota VII. ročník. 
Dá se říci, že již tradiční country-bluegrassový 
festival na lyžařském vleku. Letos přijedou zahrát: 
Lokálka, Fiddle Dedee, Trumf, Twisted Timber, 
Country Ladies, BG Cwrkot, Sekvoj, BG Come-
back, Mifo Band

Více informací na www.pastvinskanota.cz. 
Mimo jiné, velká muzikanská sešlost tohoto žánru 
bude 5. 7. 2013 na lyžařském vleku od 18.00 hod. 
Přijedou si zahrát i muzikanti z Rakouska, známá 
to kapela NEW RIVER TRAIN. Mimo jiné hráli 
na Pastvinské notě na IV. ročníku roku 2010.

17. 8. 2013 – odstartuje VI. ročník závodů 
dračích lodí. Tentokrát budou k dispozici tři lodě, 
takže očekáváme rychlejší průběh a již se těšíme 
na posádky, které tento závod berou s nadhledem 
a humorem vyjádřeno recesním oblečením. Více k 
organizaci závodu na www.sportorlice.wz.cz.

Josef Koubík, Ski klub Pastviny

Není to tak dávno …   ( 36 )
Můj příspěvek trochu ztrácí aktuálnost, protože 

článeček je psán těsně před oslavami 90 let školy 
v Klášterci nad Orlicí a čtenář ho dostane až po 
oslavách. Pamatuji už několikáté výročí a s povdě-
kem konstatuji, že je velice dobře, když se nezapo-
míná na tak zásadní událost v historii Klášterce. S 
klášterskou školou jsou nerozlučně spojeny i moje 
vzpomínky na mládí.

Nechci popisovat samotné výročí, to je dosta-
tečně presentováno souběžnými akcemi, ale chci 
se zmínit o zajímavé zkušenosti. Před nějakým 
časem jsem navštívil mnohem větší letohradskou 
základní školu. Procházel jsem budovou v polední 
době a davy dětí se hrnuly na oběd a zpět. Potkal 
jsem jich na chodbách určitě víc jak sto – a ani 
jedno nepozdravilo. Tak si říkám: „ Nás učili ve 
škole zdravit a dnes se to už asi nevyžaduje“. Dopl-
ním, že se nepovažuji za osobu, kterou je potřeba 
zdravit, ale snad je jakási slušnost…Za nějaký čas 
mne náhoda zavedla do školy v Klášterci a najed-
nou slyším z několika stran „dobrý den“. Také 
tady mě děti neznaly, ale z těch patnácti, které 
jsem na chodbách potkal, nepozdravily snad jen 
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dvě. Hned jsem v duchu pochválil zdejší kantory 
a vzpomněl na příhodu z Letohradu. Tedy pro 
Klášterec velké plus.

A potom jsem těsně před oslavami výročí 
náhodně použil v Klášterci autobus a bylo po iluzi. 
Vím, že autobusová čekárna jistě není majetkem 
školy, ale přece jen asi bude její výkladní skříní. To 
jsem si tedy určitě myslel v červnu 2005, kdy jsem 
vyfotografoval vtipně vyzdobený přístřešek. Ten-
tokrát jsem strnul. Kolem této „nástěnky“ půjdou 

návštěvníci na oslavy do školy? Fotografoval jsem 
znovu a záměrně jsem se vyhnul šťavnatým nápi-
sům. Těžko budeme duchaplné autory dozdobení 
hledat mezi lidmi, kteří jezdí autobusem do práce 
nebo k doktorovi. 

V minulém čísle jsem se dočetl o ostudných 
barabiznách na Drahách. Je to pravda, nezdobí! 
Ale co když se náhodný turista nebude pohybovat 
po okrajových částech obce, ale zastaví v centru 
Klášterce a rozhlédne se v okruhu pouhých 150m? 
Bude oslněn?                                             Miloš Sibera

ZamyšLENÍ Nad PřÍSPěVKEm mgr. 
Josefa Kvíčery v sousedských listech č. 114 „Jak 
je u nás krásně“ .

Kdysi jsem byl v Pekle u Vamberka kupovat 
kůzle u manželů starších 70 let. Bylo to před 
Vánoci, druhým největším křesťanským svátkem. 
Jejich zemědělská usedlost byla zanedbaná. Pán 
na zakrámovaném dvoře zabíjel kapra. Pozval mě 
do světnice, kde panímáma pekla cukroví. Pohos-
tili mě, uvařili kafe v rezavém hrnci na kamnech, 
přes děravá dvířka byl vidět plápolající oheň. 
Vypovídali se ze svých starostí s dětmi. A vězte, 
že jsem s novou kozou odjížděl s pokojem v duši. 
Vzpomínám na jejich zanedbaný dům a otevřená 
srdce s podobnou radostí, jako na vánoční koncert 
napucovaného souboru Boni pueri. 

Co je tedy krásné? Moje babička Božena Vever-
ková říkala, že krásná je jen Panna Maria i přesto, 
že poznala bídu, hlad i nátlak mocných tohoto 
světa.

Všem čtenářům sousedských listů přeji vše 
dobré.                         Pavel Vymetálek České Petrovice

FOTBAl
V polovině června skončila jarní fotbalová 

sezona. Pro tým Sokola Klášterec skončila 
neslavně. Po třech letech se loučí s působením ve 
III. třídě a na podzim zahájí boj o postup ze čtyřky, 
mezi znalci nazývané „pralesní ligou“. Pojďme si 
ve zkratce připomenout jarní zápasy. 

Kl. – Lichkov 7.4. odloženo, sníh na hřišti nedo-
volil hrát v celém okrese.

FK KErHarTICE – Kl. 5:0. Ještě ve středu 
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bylo hřiště pod sněhem, takže bez tréninku na 
hřišti vázla souhra, míč neposlouchal a soupeř 
nám třemi góly v posledních 8 minutách uštědřil 
debakl.

Kl. – ŽICHLÍNEK 3:0. Přestože jsme nepřed-
vedli zrovna supervýkon, dvě branky Míši Fišera 
přinesly přesvědčivou výhru. K vidění byly také 4 
krát tyč nebo břevno. 

mISTroVICE – Kl. 2:1. Gól hned na začátku 
a neschopnost proměnit šance přinesla porážku 
na hřišti v té době posledních Mistrovic, přestože 
jsme měli skoro kompletní sestavu. 

Kl. – LUKoVÁ 1:1, 1:2 po penaltách. Během 8 
hodin před zápasem jsme přišli o brankáře a celou 
obranu, během zápasu další 2 zranění, 2x tyč a 1x 
netrefená branka ze 3 metrů a pouze 1 proměněná 
penalta v penaltovém rozstřelu přinesla jen 1 bod 
se soupeřem také ze dna tabulky. 

Kl. – LICHKoV 3:0. Po třech dnech další 
zápas. Tvrdý, s chybami rozhodčího, 3x zranění, 
1x záchranka na hřišti. Vydařený výkon ve 2. polo-
čase přinesl jasné vítězství. 

BraNdÝS n. orl. – Kl. 2:3. Překvapení kola, 
do 60. minuty jsme dali 3 góly a 2x tyč na hřišti 
v tabulce vedoucího Brandýsa. Na konci jsme se 
o výsledek třásli, ale jediné jarní vítězství venku 
dopadlo. 

Kl. – d. ČErmNÁ 0:2. Rychlý fotbal, jenže 
odpovědnost svazovala, šance jsme nejen nepro-
měňovali, ale ani si je nevytvářeli. V 70. minutě 
nám došly síly a hosté v posledních 6 minutách 2x 
skórovali. 

Kl. – KUNVaLd 1:4. Perfektně připravené 
pouťové derby, hezký fotbal, jenže my nemáme 
střelce a Kunvald naopak tvrdě trestal chyby v 
obraně, takže výsledek krutější než obraz hry. 

ŽamBErK B – Kl. 5:1. Půl hodiny jsme byli 
žamberským mladíkům vyrovnaným soupeřem, 
jenže pak jsme předvedli slabší fyzičku a Žamberk 
postupně dával góly až do 90. minuty. Spadli jsme 
na dno tabulky. 

Kl. – aLBrECHTICE 2:3. Dobrý fotbal, jenže 
na 1 gól potřebujeme 4 vyložené šance zatímco 
soupeř dvakrát uteče a z toho dvakrát srovná stav 
zápasu. Na jejich 3. gól už jsme neodpověděli. 

rUdoLTICE – Kl.2:2, 3:2 po penaltách. 
Dostali jsme gól hned v 1. minutě (po ofsajdu), 

pak jsme byli lepší, otočili brankový stav, jenže v 
Rudolticích hrají s domácími i rozhodčí, takže 8 
minut před koncem nás gól z 2metrového ofsajdu 
poslal do sestupu. 

O pádu do nižší třídy ale nerozhodl jen poslední 
zápas, i když byl zralý na úřední protest. Rozhodlo 
o tom více faktorů, zejména slabý podzim jen s 
11 body, střelecká nemohoucnost, pouhá 2 jarní 
vítězství doma, prohry i se slabšími soupeři, slabší 
kondička (skoro v každém zápase jsme dostali 
góly v posledních minutách). Máme početný kádr 
(což je výhodou vzhledem k poměrně velkému 
počtu absencí), ale v něm jen pár fotbalistů s 
velkým F, kteří by se vyrovnali výbornému hostují-
címu brankáři Hrušovi. Při odborném trenérském 
rozboru by se důvodů sestupu našlo jistě víc, ale to 
by byla úvaha na samostatný článek. 

Na tomto místě chci poděkovat hráčům za 
jejich snahu, divákům za podporu i v době, kdy 
se nedaří, trenérovi, vedoucímu mužstva, našim 
pomezním rozhodčím, pořadatelům, kioskářům 
a všem dalším pomocníkům, bez nichž by kláš-
terecký fotbal nemohl existovat. Všichni tihle lidé 
věří, že mužstvo nepodcení prázdninovou pří-
pravu a hned od prvního podzimního kola udělá 
vše pro postup o třídu výš. 

Konečná tabulka ročníku 2012/13: 

#     Tým Z V R P Skóre B +/-

1.     Spartak Brandýs n.Orlicí 22 15 4 3 64:28 53 11

2.     1.FC Žamberk B 22 15 3 4 53:32 50 14

3.     Albrechtice u Lanškrouna 22 11 4 7 39:38 39 6

4.     TJ AZAS Dolní Čermná 22 11 5 6 56:39 38 -1

5.     AFK Kunvald 22 8 7 7 56:52 34 -8

6.     Tatran Lichkov 22 8 4 10 38:49 30 -12

7.     FK GUFERO Mistrovice 22 7 4 11 35:48 27 -18

8.     FK Kerhartice 22 8 1 13 43:39 26 -7

9.     Žichlínek 22 6 5 11 40:47 26 -16

10.     SNARY Luková 22 5 6 11 30:51 26 -16

11.     Sokol Rudoltice 22 5 7 10 34:49 25 -14

12.     Sokol Klášterec nad Orlicí 22 6 4 12 35:51 22 -20
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TISKOVÁ ZpRÁVA
Setkání se starosty měst a obcí 
Orlickoústeckého regionu
Ústí nad orlicí dne 13.6.2013

Dne 13.6.2013 se v Orlickoústecké nemocnici, 
a.s. uskutečnilo již třetí setkání se starosty měst a 
obcí našeho regionu. 

Cílem tohoto setkání bylo seznámit 
veřejnost s dalšími směry našeho zdravot-
nického zařízení, s projektem Nadačního 
fondu S námi je tu lépe! „Nejen léky léčí“.  
Ing. Roman Línek, MBA, 1. náměstek hejtmana 
Pardubického kraje představil prezentaci na téma 
„Scénář stabilizace nemocnic akutní lůžkové péče 
Pardubického kraje“. 

Orlickoústecká nemocnice, 
a.s. vnímá místní samosprávy 
jako důležitého partnera, 
kterého chce pravidelně 
informovat o běžném chodu 
nemocnice, plánech a strategických cílech. 

Máme společné zájmy, chceme, aby občané 
regionu byli spokojeni s kvalitou života. 

Orlickoústecká nemocnice, a.s. je konsolido-
vanou páteřní nemocnicí Pardubického kraje s 
komplexním vyšetřovacím zázemím a rozvinutou 
ambulantní složkou. Nemocnicí, kde zdravotní 
a ošetřovatelská péče nestojí na jedincích, ale na 
vysoce kvalifikovaných odborných týmech. Jsme 
připraveni v nově vytvářené struktuře akutní lůžkové 
péče Pardubického kraje plnit své poslání, zajistit 
kvalitní a bezpečnou péči v rozsáhlém regionu. 

Zhodnocena byla úspěšnost Akce laparoskop 
2012, kde se podařilo vybrat neuvěřitelných 1 789 
535 Kč a společně pořídit novou laparoskopickou 
věž. Ta je v naší nemocnici v provozu od 14. 1. 2013 
a je plně využita. Velké poděkování patří také před-
stavitelům samospráv, kteří přispěli na tento projekt 
částkou 573 500 Kč. Přednosti takovéto operace 
jsou evidentní. Zásadní je pro naše pacienty zmen-
šení operačního traumatu, výrazně se zkracuje doba 
pobytu v nemocnici, rychlejší je rekonvalescence. 
Větší je také pooperační pohoda pacienta. 

V další části vystoupil Ing. Roman Línek, MBA, 
který přítomným starostům představil Scénář 
stabilizace nemocnic akutní lůžkové péče Pardu-
bického kraje, jehož cílem je zachovat dostupnost 

péče pro pacienty, konsolidací zajistit vyšší kvalitu 
péče a finanční stabilitu. Tento scénář bude v nej-
bližších dnech projednán zastupitelstvem Pardu-
bického kraje. 

MUDr. Vladimír Šimon, primář interního 
oddělení hovořil na téma Interní oddělení, vstup 
do 21. století, kde se zaměřil na představení 
vítězného projektu Nadačního fondu S námi je tu 
lépe!: „Nejen léky léčí. “ Vnímáme Vaše přání – 
nová lůžka pro internu. Interní oddělení poskytuje 
komplexní léčebnou a ošetřovatelskou péči všem 
nemocným s akutními interními onemocněními. 
Ročně je na tomto oddělení hospitalizováno okolo 
4.000 nemocných. Díky několika sponzorům bylo 

v roce 2012 zmodernizováno 
hygienické zázemí pro pacienty 
a přebudován inspekční pokoj 
sester na otevřenou recepci. 
Vybavení této budovy, které 
bylo pořízeno již v roce 1964, je 

zde bohužel dodnes. 
Co pro nás a pro naše pacienty znamená nové 

vybavení pokojů? Je to především zkvalitnění 
pobytu nemocného, zvýšení pohodlí a bezpeč-
nosti pacientů, prevence pádů, zajištění intimity. 
Výměna opotřebovaného vybavení - pořízení 
moderních polohovatelných lůžek s potřebným 
příslušenstvím, jako je kvalitní matrace proti 
proleženinám, zábrany proti pádům, funkční brz-
dný systém lůžek i stolků a multifunkční stolky s 
výklopnou plochou. 

Dále tento projekt podpořil Ing. Kvido Štěpá-
nek, předseda Správní rady Nadačního fondu S 
námi je tu lépe!, se slovy: „Neznám průmyslovou 
firmu, která by mohla obstát s třicet let starým 
zařízením. A asi tak stará jsou lůžka interního 
oddělení. Apeluji na vás stejně jako dřív: Nadá-
váním a kritikou nic nespravíme. Ale jestliže 
dokážeme vybrat na nové postele a další souvi-
sející modernizaci, pak jsme udělali konkrétní 
dobrý počin!“, který připomenul, že nelze ve všem 
spoléhat na podporu státních institucí, ale pokud 
chceme něčeho dosáhnout, musíme si v regionu 
vzájemně pomáhat a být příkladem a motivací 
pro další dobré skutky. V roli ředitele společnosti 
Isolit-Bravo, spol. s r.o. daroval minulý měsíc 
nadačnímu fondu šek na 500.000 Kč.
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 P. Zbigniew Czendlik a p. Petr Hájek, členové 
Čestného výboru nadačního fondu společně oce-
nili cíl a snahu Orlickoústecké nemocnice, a.s. 
zlepšit prostředí zastaralých pokojů interního 
oddělení a „stmelit“ obyvatele našeho regionu. 
Jako starosta města Ústí nad Orlicí p. Petr Hájek 
na závěr sdělil, že se město Ústí nad Orlicí opět 
aktivně zúčastní tohoto projektu příspěvkem. 

V závěru setkání proběhla společná diskuze nad 
cíli a záměry nemocnice.

MUDr. Jiří Řezníček ředitel a člen 
představenstva Orlickoústecké nemocnice, a.s.

ReGIONÁlNí ROZVOjOVÁ AGeNTURA 
pARdUBICKÉHO KRAje

3R v odpadovém hospodářství
Heslo „Reduce, Reuse, Recycle“ vládne světu a 
rychlostí světla proniká do všech oblastí lidského 
života. Tak zvaná 3R vyjadřují, jak bychom se 
měli chovat k věcem okolo nás, abychom chránili 
životní prostředí a zabránili tomu, aby se z planety 
Země zanedlouho stala jedna velká odpadní jáma.

1. rEdUCE = omEZTE SPoTřEBU!
Problému současné ekologické krize je naše 

společnost založená ve velké míře na spotřebě. 
To opravdu nejlepší, co pro naši planetu můžeme 
udělat, je využívat méně z jejích zdrojů. Předtím, 
než si něco koupíme, bychom si měli položit násle-
dující otázky:

Opravdu tento výrobek potřebuji? Existuje 
nějaký jiný výrobek stejného druhu, ale šetrnější 
k životnímu prostředí? Jak dlouho mi vydrží? Vím 
něco o jeho výrobě, použití, nebo o tom, jak se v

přírodě rozkládá? Kde byl tento produkt 
vyroben a za jakých podmínek? Je možné tento 
produkt recyklovat a byly suroviny použité k jeho 
výrobě získány za šetrných podmínek?

2. rEUSE = oPěT PoUŽIJTE!
Bohužel žijeme v době, kdy je spousta věcí 

„na jedno použití“ a my jsme neustále vybízeni k 
nákupu nových a vylepšených produktů. Přehlí-
žíme přitom fakt, že ty staré výrobky, které už doma 
máme, se dají mnohdy snadno opravit či jinak 

opětovně využít. Při nákupu bychom se měli sna-
žit koupit výrobek, který má dlouhou trvanlivost. 
Pořiďte si například látkovou nákupní tašku místo 
jednorázových plastikových sáčků. Při správné 
péči nás nepřekvapí, že mnoho našich věcí vydrží 
celou jednu generaci, nebo nás dokonce přežijí. V 
případě výrobků, které jsou vzhledem ke svému 
původnímu účelu znovu nepoužitelné, zapojte 
svou vynalézavost a snažte se pro ně najít nové 
využití. Pokud máte pocit, že už pro ně nenajdete 
žádné uplatnění, zapřemýšlejte nad tím, kterému 
vašemu známému by udělaly radost.

3. rECyCLE = rECyKLUJTE!
Raději, než byste nějakou věc vyhodili jenom 

proto, že už vám ani nikomu jinému nepřináší uži-
tek, se ji pokuste předat k recyklaci. Recyklace je 
lepším řešením než skládkování odpadu na sklád-
kách nebo jeho spalování bez využití bez využití 
energie a čištění spalin.

Nezapomeňte, „REDUCE, REUSE, RECYCLE“ 
opravdu není jenom heslo.

 Petra Smuts, RRA PK

Třídit plasty, papír a sklo umíme…. 
jak ale naložit s ostatními odpady?

Mimo komodit, které lze třídit do barevných 
kontejnerů, vznikají v domácnostech i jiné druhy 
odpadů. Jedná se o materiál a odpad, který lze buď 
dále zpracovávat jako druhotnou surovinu, nebo 
je nutné jej odstranit podle platné legislativy a 
šetrně vůči životnímu prostředí. Místem určeným 
pro shromažďování vytříděných a nebezpečných 
složek komunálního odpadu je sběrný dvůr.

Každá obec s více než 2 000 obyvateli by měla 
na svém území zřídit sběrný dvůr, kam by mohli 
obyvatelé v průběhu roku odvážet odpady, které 
nepatří nebo se nevejdou do běžných kontejnerů 
určených pro sběr tříděného odpadu. Menší obce 
se mohou spojit a vybudovat jeden centrální 
sběrný dvůr pro více obcí, nebo zajišťovat sběr vel-
koobjemového a dalšího odpadu prostřednictvím 
mobilního svozu. Ve městech jsou provozovateli 
sběrných dvorů většinou firmy, technické služby, 
případně jiné subjekty. V malých obcích vesnic-
kého charakteru, které v ČR tvoří přibližně 80 % 
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ze všech obcí, je provozovatelem sběrného dvora 
většinou sama obec. Na území Pardubického 
kraje je provozováno celkem 56 těchto zařízení.

Ve městě Choceň zajišťují provoz sběrného 
dvora Technické služby. „Obyvatelé našeho města 
mohou ve sběrném dvoře zcela zdarma odevzdat 
široký sortiment odpadů, zkrátka vše, co se jim 
nevejde do popelnice, tzn. veškerý odpad z domác-
nosti, ledničky, televizory, monitory, ale také napří-
klad stavební suť nebo železo a mnoho dalšího. 
Domníváme se, že sběrné dvory jednak napomáhají 
zvyšovat účinnost tříděného sběru, a snižují tak 
množství odstraněného odpadu ve spalovnách a 
na skládkách, ale také významně předchází riziku 
vzniku černých skládek v našem městě a jeho okolí,“ 
říká 1. místostarosta města Choceň Ing. Ladislav 
Valtr, MBA.

Sběrné dvory jsou určeny pouze pro obyvatele 
daného města nebo obce, protože obec hradí 
náklady spojené s odstraňováním odpadů přija-
tých na sběrný dvůr. Občané proto mohou v prů-
běhu celého roku zdarma (po předložení platného 
občanského průkazu s místem trvalého bydliště v 
místě lokalizace sběrného dvora) odložit vytříděný 
odpad do celkového objemu 200 kg od občana za 
týden. Výjimku mohou tvořit pneumatiky nebo 
větší množství odevzdané stavební suti. Každý 
sběrný dvůr si může stanovit podmínky, za kte-
rých bude daný odpad přijímat.

Nejčastěji slouží sběrné dvory k odkládání 
objemného odpadu jako je starý nábytek, 
koberce, umyvadla, linolea a kuchyňské linky. 
V rámci sběru je ve sběrných dvorech také reali-
zován zpětný odběr nefunkčních a vyřazených 
elektrozařízení. Patří mezi ně lednice pračky, 
rádia, televize, počítače, mobilní telefony, malé 
spotřebiče v domácnosti nebo domácí nářadí. Na 
sběrný dvůr náleží i nebezpečné odpady, které v 
případě nezodpovědného a neodborného naklá-
dání mohou ohrozit naše zdraví, zdraví zvířat 
nebo životní prostředí. Nebezpečnými odpady 
jsou zejména některé barvy, laky, rozpouštědla, 
domácí chemie, minerální oleje a tuky, ropné 
látky, ale také obaly jimi znečištěné. 

V neposlední řadě sběrné dvory přijímají kom-
postovatelný odpad ze zeleně zahrádek, tzn. listí, 
posekanou trávu nebo ořezané větve. Zejména 

na jaře a na podzim jsou pro tento druh odpadu 
přistavovány speciální kontejnery. Ve většině 
sběrných dvorů lze samozřejmě odevzdat i běžný 
komunální odpad včetně všech jeho tříděných slo-
žek jako jsou papír, sklo, plasty nebo nápojové 
kartony. 

A jak by měl takový sběrný dvůr vypadat? Každý 
sběrný dvůr disponuje zvláštními kontejnery na 
jednotlivé druhy odpadů, je oplocený a musí mít 
zpevněnou a odvodněnou plochu. Sběrný dvůr 
musí zajišťovat proškolená obsluha, která ví, 
co a kam uložit. „Je ale pravdou, že vybudování 
funkčního sběrného dvora nestačí. V našem městě 
považujeme za nezbytné velice dobře informovat 
občany o jejich možnostech, jak a kde mohou s 
odpady nakládat, ale zároveň také podnítit jejich 
zájem tím, že budou seznámeni s výsledky jejich 
snažení ve třídění komunálního odpadu,“ dodává 
místostarosta Valtr.

Konkrétní informace o možnosti odkládání 
odpadů lze získat na obecním či městském úřadě, 
případně u vstupu do sběrného dvora.

Petra Smuts, RRA PK
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Cementárny pouze jako výrobci cementu? Omyl. Dokáží i efektivně využít odpad.

Pardubice, 17. 4. 2013 – Využívání odpadů pro výrobu energie nezahrnuje pouze spalovny komunálního či nebezpečného odpadu. 
Vedle skládkování a ZEVO existuje třetí, pravděpodobně nejméně známá, varianta vhodná k odstraňování odpadů - využití odpadů 
jako paliva pro cementárny. Touto metodou se často zpracovávají separované odpady nevhodné k recyklaci.

Cementárny pro výrobu cementu potřebují výhřevná paliva, která navíc obsahují některé potřebné prvky jako uhlík, nebo železo. Pro 
výrobu cementu je třeba dosahovat teploty přes tisíc stupňů Celsia, a proto musí být palivo, které je používáno, energeticky velmi 
vydatné. 

Cementárny mohou používat paliva jak kapalná, tak i tuhá. Mezi kapalná paliva patří třeba použité minerální oleje, ropné kaly nebo 
jiné deriváty ropy. Tuhých paliv může být celá řada - běžným palivem je uhelný prach, někdy se používá masokostní moučka z kafilerií,  
velmi často i pneumatiky. V neposlední řadě jsou to tuhá alternativní paliva, která bývají vyrobená právě z odpadů. Tuhá alternativní 
paliva se vyrábí ve zvláštních třídících a mísících linkách. „V České republice funguje cca deset zařízení na výrobu tuhých alternativních  
paliv. Zde se přijímají vybrané druhy odpadů, mohou to být plasty z průmyslu i obtížně recyklovatelné plasty z obcí, některé druhy  
papíru,  dále kombinované materiály,  guma, dřevo, textil  a další  materiály  s vysokým obsahem energie,“  vysvětluje manažer pro 
druhotné suroviny společnosti EKO-KOM a.s. Martin Lochovský.

 Přípravna  tuhých  alternativních  paliv  má  několik  stupňů.  V  třídící  části  se 
odpady zbavují  nepřípustných nečistot  a  kovových součástí.  V drtící  části  se 
odpady rozbíjejí na několikacentimetrové kousky a v míchací části se míchají do 
příslušných poměrů. Každé takovéto zařízení je vybavené laboratoří, ve které se 
kromě obsahu energie měří i další hodnoty. Limitním často bývá obsah chlóru, 
který je pro výrobu cementu nevhodný. Namíchané palivo je velmi lehké, to 
proto, aby se mohlo do pecí pod tlakem aplikovat do příslušných hořáků. 

Tuhé  alternativní  palivo  použité  v  cementárně  beze  zbytku  shoří,  vzniklé 
zplodiny  se  navíc  chemicky  vážou  do  struktury  cementu.  Dá  se  tak  říci,  že 
využití  odpadů  v  cementárnách  je  téměř  stoprocentně  bezodpadové. 

„Samozřejmě,  že  cementárny  nemohou zpracovávat  veškeré  odpady,  právě  s  ohledem  na  obsah  energie  a  chemické  složení.  V  
cementárnách  končí  i  výmět  z  třídících  linek,  jehož  recyklace  není  možná  a končil  by  bez  užitku  na skládkách,“  uzavírá  Martin 
Lochovský.

V Pardubickém kraji se nachází například významná cementárna Holcim Česko a.s. v obci Prachovice.

Nezapomeňte, „REDUCE, REUSE, RECYCLE“ není jenom heslo!

Ing. Jarmila Krejčí, RRA PK

Tématem odpadového hospodářství se zabývá Regionální rozvojová agentura Pardubického kraje ve spolupráci se společností EKO-
KOM,  a.s.  v rámci  „Partnerského  projektu  dalšího  vzdělávání  občanů  Pardubického  kraje  v oblasti  ekologie  a  odpadového  
hospodářství“, který získal podporu z OP Vzdělávání pro konkurenceschopnost. Financování projektu je zajištěno Evropským sociálním  
fondem a státním rozpočtem České republiky. Více o projektu na www.rrapk.cz.

Kontakt pro novináře:

Jméno: Mgr. Jana Pašťalková
Společnost: Regionální rozvojová agentura Pardubického kraje
E-mail: jana.pastalkova@rrapk.cz, Telefon: 724 220 606

Partnerský projekt dalšího vzdělávání občanů Pardubického kraje v oblasti ekologie a odpadového hospodářství 
CZ.1.07/3.1.00/37.0156

Tento projekt je spolufinancován z Evropského sociálního fondu a státního rozpočtu České republiky.

TISKOVÁ ZPRÁVA

Alternativní palivo vyrobené z odpadu.
Zdroj: odpady.ihned.cz
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Třídit plasty, papír a sklo umíme…. Jak ale naložit s ostatními odpady?

Pardubice, 2. 5. 2013 - Mimo komodit, které lze třídit do barevných kontejnerů, vznikají v domácnostech i jiné druhy odpadů. Jedná se 
o materiál a odpad, který lze buď  dále zpracovávat jako druhotnou surovinu, nebo je nutné jej odstranit podle platné legislativy 
a šetrně vůči životnímu prostředí. Místem určeným pro shromažďování vytříděných a nebezpečných složek komunálního odpadu je 
sběrný dvůr.

Každá obec s více než 2 000 obyvateli by měla na svém území zřídit sběrný dvůr, kam by mohli obyvatelé v průběhu roku odvážet odpady, 
které nepatří nebo se nevejdou do běžných kontejnerů určených pro sběr tříděného odpadu. Menší obce se mohou spojit a vybudovat 
jeden centrální sběrný dvůr pro více obcí, nebo zajišťovat sběr velkoobjemového a dalšího odpadu prostřednictvím mobilního svozu. Ve 
městech  jsou  provozovateli  sběrných  dvorů  většinou  firmy,  technické  služby,  případně  jiné  subjekty.  V malých  obcích  vesnického 
charakteru, které v ČR tvoří přibližně 80 % ze všech obcí, je provozovatelem sběrného dvora většinou sama obec. Na území Pardubického 
kraje je provozováno celkem 56 těchto zařízení.

Ve městě Choceň zajišťují provoz sběrného dvora Technické služby.  „Obyvatelé našeho města mohou ve sběrném dvoře zcela zdarma 
odevzdat široký sortiment odpadů, zkrátka vše, co se jim nevejde do popelnice, tzn. veškerý odpad z domácnosti,  ledničky, televizory,  
monitory, ale také například stavební suť nebo železo a mnoho dalšího.  Domníváme se, že sběrné dvory jednak napomáhají zvyšovat 
účinnost tříděného sběru, a snižují tak množství odstraněného odpadu ve spalovnách a na skládkách, ale také významně předchází riziku  
vzniku černých skládek v našem městě a jeho okolí,“ říká 1. místostarosta města Choceň Ing. Ladislav Valtr, MBA.

Sběrné dvory jsou určeny pouze pro obyvatele daného města nebo obce, protože obec hradí náklady spojené s odstraňováním odpadů 
přijatých na sběrný dvůr. Občané proto mohou v průběhu celého roku zdarma (po předložení platného občanského průkazu s místem 
trvalého bydliště v místě lokalizace sběrného dvora) odložit vytříděný odpad do celkového objemu 200 kg od občana za týden. Výjimku 
mohou tvořit pneumatiky nebo větší množství odevzdané stavební suti. Každý sběrný dvůr si může stanovit podmínky, za kterých bude 
daný odpad přijímat.

Nejčastěji  slouží  sběrné dvory  k odkládání  objemného odpadu jako je  starý  nábytek,  koberce,  umyvadla,  linolea a kuchyňské linky. 
V rámci  sběru je ve sběrných dvorech také realizován zpětný odběr  nefunkčních a vyřazených elektrozařízení.  Patří  mezi ně  lednice 
pračky, rádia, televize, počítače, mobilní telefony, malé spotřebiče v domácnosti nebo domácí nářadí. Na sběrný dvůr náleží i nebezpečné 
odpady, které v případě  nezodpovědného a neodborného nakládání mohou ohrozit  naše zdraví,  zdraví zvířat nebo životní prostředí. 
Nebezpečnými odpady jsou zejména některé barvy, laky, rozpouštědla, domácí chemie, minerální oleje a tuky, ropné látky, ale také obaly 
jimi znečištěné. 

V neposlední řadě sběrné dvory přijímají  kompostovatelný odpad ze zeleně zahrádek, tzn. listí, posekanou trávu nebo ořezané větve. 
Zejména na jaře a na podzim jsou pro tento druh odpadu přistavovány speciální kontejnery. Ve většině sběrných dvorů lze samozřejmě 
odevzdat i běžný komunální odpad včetně všech jeho tříděných složek jako jsou papír, sklo, plasty nebo nápojové kartony.  

A jak by měl takový sběrný dvůr vypadat? Každý sběrný dvůr disponuje zvláštními kontejnery na jednotlivé druhy odpadů, je oplocený 
a musí mít zpevněnou a odvodněnou plochu. Sběrný dvůr musí zajišťovat proškolená obsluha, která ví, co a kam uložit. „Je ale pravdou,  
že  vybudování  funkčního  sběrného dvora  nestačí.  V našem městě  považujeme za  nezbytné  velice  dobře  informovat  občany  o  jejich  
možnostech, jak a kde mohou s odpady nakládat, ale zároveň také podnítit jejich zájem tím, že budou seznámeni s výsledky jejich snažení  
ve třídění komunálního odpadu,“ dodává místostarosta Valtr.

Konkrétní informace o možnosti odkládání odpadů lze získat na obecním či městském úřadě, případně u vstupu do sběrného dvora.

Nezapomeňte, „REDUCE, REUSE, RECYCLE“ není jenom heslo!

Petra Smuts, RRA PK

Partnerský projekt dalšího vzdělávání občanů Pardubického kraje v oblasti ekologie a odpadového hospodářství 
CZ.1.07/3.1.00/37.0156

Tento projekt je spolufinancován z Evropského sociálního fondu a státního rozpočtu České republiky.

TISKOVÁ ZPRÁVA



SouSedSké LISTY16

zaèátek od 15 hodin
støelba ze vzduchovky

v Klášterci nad Orlicí

Myslivecké 
sdružení 
Orlice
poøádá 

10.8.2013

Zvìøinové 
HODY 

Zvìøinové 
HODY 

na fotbalovém høišti

od 19 hodin hraje 

country 
kapela

destinace Orlické hory a podorlicko 
představuje KARTU HOSTA

Od 28. 6. 2013 si budou moct návštěvníci Orlic-
kých hor a Podorlicka zpříjemnit svůj pobyt díky 
KarTě HoSTa. Její držitelé získávají vybrané 
služby zdarma a k tomu další slevy, které budou 
moci čerpat i při příští návštěvě – JEDNÁ SE O 
PRVNÍ TAKOVOU KARTU V SYSTÉMU ALL 
INCLUSIVE V ČESKÉ REPUBLICE. Z vybra-
ných můžeme zmínit např. jízdu lanovkou v Dešt-
ném zdarma či pamětní minci vyraženou přímo u 
zvonaře.

Karta bude v prodeji v informačních centrech 
a dalších smluvních místech po celém regionu. 
Zdarma kartu získají návštěvníci, kteří se ubytují 
ve vybraných ubytovacích kapacitách na 3 a více 
noci. A nejen, že ji od svého ubytovatele získají 
zdarma, ale dostanou na ní ještě speciální kredit.

Více na www.orlickakarta.cz

Červenec v Orlických 
horách a podorlicku 
Vážení čtenáři,

i v červenci bychom vás rádi pozvali na některé 
akce, které se v našem krásném regionu konají
Za kulturou i zábavou: 

Velmi nabitý bude první červencový víkend. V 
Deštném v Orlických horách, na Vrchní orlici 
pro ve dnech 5. - 6. 7. 2013 připravili první roč-
ník akce Prázdninové otvírání orlických hor. 
Uvidíte slavnosti ohně a nití, navštívíte tradiční 
výstavu výtvarníků „Mezi horama“ a zažijete den 
otevřených dveří „Na Kopečku“. Tady nesmíte 
chybět. 

Ve „Znamení páry“ se v letošním roce usku-
teční v Letohradě řemeslnická sobota a to 6. 7. 

2013, která se koná za každého počasí.
Kulturní festival orlickou bránu, můžete 

navštívit v Žamberku od 19. -20. 7. 2013 a čeká 
na vás zaručeně bohatý doprovodný program. 

Poslední víkend v červenci od 26. - 28. 7. 2013 
určitě nezapomeňte na tradiční anenskou pouť 
v rokytnici v orlických horách, kde budou k 
vidění původní řemesla, ale také vás čeká spousta 
zábavy, výstavy, koncerty a soutěže. 

Nabídku všech akcí v destinaci najdete
na www.mojeorlickehory.cz

Máte zájem pracovat 
na finančním trhu? 

Chcete využít náborový příspěvek 
ve výši 60 000 Kč? 

Volejte 605 726 948. 
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plán kulturních a společenských akcí
 29.6. Country odpoledne Klášterec n.O.
  Pastvinský triatlon - 13.ročník Pastviny
 6.7. dětský den a zábava u řeky Klášterec n.O.
 13.7. Kunvaldská lávka Kunvald
 20.7. Neckyáda Klášterec n.O.
 20.7. Fotbal - Sokolská zábava Klášterec n.O.
 27.7. Kovárna fest 2013  Č. Petrovice
  Triatlon - Železný muž Kunvald
 3.8. rybářské závody - zábava Kunvald
 10.8. Zvěřinové hody Klášterec n.O.
  10. ročník - Pastvinská nota  Pastviny
 17.8. Přebor orlických hor dračích lodí Pastviny
  Loučení s létem Kunvald
 24.8. Netradiční soutěž v požárním útoku Klášterec n.O.
 14.9. Vysokohorská turistika Pastviny
 15.9. Vysokohorská turistika Pastviny
 17.9. dětské sokolení Klášterec n.O.
 21.9. Vytrvalostní závod dvojic Klášterec n.O.
 29.9. Horská časovka - Klášterec - adam Klášterec n.O.
 6.10. 25. ročník Přespolní běh - údolím orlice Klášterec n.O.
 12.10. Slámožroutská zábava Kunvald
 19.10. Zamykání přehrady Pastviny
 24.10. Broučkiáda  Klášterec n.O.
 26.10. Fotbalová zábava Klášterec n.O.
 2.11. 1. ročník Kunvaldského půlmaratonu Kunvald
 9.11. Na rozcestí - Svatomartinský candrbál Č. Petrovice
 16.11. motorkářská zábava Klášterec n.O.
 23.11. divadlo - Lakomec Klášterec n.O.
 4.12. Čertovské hry  Klášterec n.O.
 7.12. motokrosová výročka Klášterec n.O.
 14.12. Volejbalový turnaj Klášterec n.O.
 20.12. Vánoční koncert Klášterec n.O.
 26.12. štěpánská zábava Klášterec n.O.
 28.12. Silvestrovský turnaj v šipkách Klášterec n.O.
 30.12. divadlo - pohádka Klášterec n.O.
  Předsilvestrovská zábava Kunvald
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HURÁ NA pRÁZdNINY !!!
Dětem co nevidět začne nejoblíbenější část roku 

a škola zase na dva měsíce osiří. Žákům se po ní 
asi stýskat nebude, ale budova nejspíš posmutní. 
Přivykla na činorodý rozruch ve třídách i na chod-
bách, oblíbila si dětský smích a veselí. Teď bude 
moci jen vzpomínat na zajímavé či významné 
události, které v podobě diplomů a jiných ocenění 
hrdě nese na svých zdech. 

Jako malý příklad za všechny z druhé poloviny 
tohoto školního roku uvádíme:

Biologickou olympiádu – té se ve školním kole 
zúčastnilo celkem 14 žáků, z toho 6 v kategorii D 
(6. + 7. roč.) a 8 v obtížnější kategorii C určené 8. a 
9. ročníkům. Žáci, kteří se umístili ve školním kole 
na prvních třech postech, měli možnost postoupit 
do kola okresního. To se konalo 27. března 2013 
pro kategorii C a 10. dubna 2013 pro kategorii D 
v DDM Damián v Lanškrouně. Účast v okresním 
kole byla podmíněna zpracováním vstupního 
úkolu. Spočíval ve vyřešení malého výzkum-
ného úkolu spojeného s pozorováním v terénu a 

vypracováním písemné zprávy. Tak si žáci vyzkou-
šeli práci výzkumníka. V okresním kole naši školu 
reprezentovali Jan Randis z 8. třídy a Petra Krej-
sová, Martina Zavřelová a Jakub Vican ze 7. třídy. 
Největšího úspěchu dosáhla krásným 13. místem 
v okresním kole kategorie D Petra Krejsová. 17. 
místo obsadil Jakub Vican, Martina Zavřelová 
skončila 19. V kategorii C patřilo 21. místo Janu 
Randisovi. 

Mineralogickou olympiádu v České Třebové, v 
níž si své znalosti mezi sebou ve dvou kategoriích 
porovnávali 34 soutěžící z 8 škol (základních i 
gymnázií). Mladí mineralogové měli hodinu na 
vypracování testu a poté ještě absolvovali pozná-
vání přírodnin (nerosty, horniny, zkameněliny). 
Naši školu velmi dobře reprezentovali dva žáci 9. 
roč. - Filip Krejsa (10. místo) a Martin Bílek (13. 
– 14. místo).

okresní kolo OVOV v Ústí nad Orlicí, kde druž-
stvo ve složení Radka Ponková, Lucka Řeháková, 
Petra Krejsová, Katka Hrušková, Martin Barták, 
Jakub Ševčík, Jakub Vlk a Dominik Bílek zvítězilo 

K čemu Vám portál slouží:
kontakty na neziskové organizace v regionu
společný kalendář akcí
burza
bezplatný prostor pro vlastní potřebu

Místní akční skupina ORLICKO

Místní akční skupina ORLICKO
připravila pro všechny spolky, sdružení a ostatní neziskové organizace 
na svém území nový portál pro jejich rozvoj a podporu

Neváhejte a zaregistrujte se ještě dnes! Registrace je zdarma.

Nevíte kam v sobotu večer na ples nebo táborák? Koukněte do kalendáře akcí na neziskovkyorlicka.cz

Vybrané akce z portálu neziskovkyorlicka.cz

AEROKLUB Žamberk nabízí základní výcvik pilota kluzáků

 5. 7. 2013 - Pastvinský triatlon - Pastviny
 13. 7. 2013 -  Walterovy slavnosti V. - Bystřec
 20. 7. 2013 -  ROCK-sport party KLÁŠTEREC a Neckyáda 
  Klášterec nad Orlicí

 5. 7. 2013 - Pastvinský triatlon - Pastviny
 13. 7. 2013 -  Walterovy slavnosti V. - Bystřec
 20. 7. 2013 -  ROCK-sport party KLÁŠTEREC a Neckyáda 
  Klášterec nad Orlicí

Inzerce:
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a vybojovalo si postup na krajské kolo v Moravské 
Třebové. Kromě společného vítězství si naši spor-
tovci přivezli i další diplomy, a to za nejlepší výkony 
ve svých věkových kategoriích. Tohoto úspěchu 
dosáhli Dominik Bílek, Jakub Vlk, Martin Barták 
a Martin Bílek, kterému se ještě navíc podařilo 
stát se nejúspěšnějším ze všech soutěžících chlapců. 

V krajském kole v Moravské Třebové se družstvo 
umístilo na 8. místě a Jakub Vlk byl druhý ve své 
věkové kategorii.

úspěšné získání průkazu předškoláka - od 
října až do června měly předškolní děti ze zdejší 
MŠ v rámci projektu Získej průkaz předškoláka 
možnost seznámit se s prostředím školy, s učitel-

kami, budoucími spolužáky 
a poznat některé metody 
školní práce. Ve čtvrtek 
13. 6. se sešli předškoláci a 
jejich rodiče s učitelkami z 
1. a 2. třídy naposledy, aby 
si odnesli svou zaslouže-
nou odměnu za celoroční 
snažení. Věříme, že se řada 
letošních úspěchů začne po 
prázdninách opět rozrůs-
tat. Dětem přejeme, aby si 
na to během následujících 
dvou měsíců volna pořádně 
odpočinuly, a Vám všem, ať 
sluníčko svítí a hřeje přesně 
podle Vašeho vkusu.

kolektiv Masarykovy ZŠ 
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SoUSEdSKÉ LISTy č. 115 - vydává OÚ Klášterec n.O. ve spolupráci s obcemi Pastviny, České Petrovice, 
výtisků 290, číslo registrace MK ČR E 20477,  e-mail: sousedskelisty@seznam.cz. 

Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk. Uzávěrka příštího čísla 22.8.2013. Cena: 10,- Kč

Spartan Race - Sprint 08.06.2013, další ze série 
přírodních překážkových běhů v terénu, závod o 
kterém dnes zaslechl snad každý sporťák. V loka-
litě lyžařského střediska Monínec, ležícího asi 70 
km od Prahy, kousek za městem Sedlčany, se v 
dopoledních hodinách sešlo přes 4 tis. závodníků 
z nejrůznějších konců republiky, aby zkusili svojí 
všestrannost, vytrvalost, rychlost, zručnost a 
psychickou odolnost v závodě na 5 kilometrů (ve 
skutečnosti 7,4 km). Pokud jste 
se tedy někdy v minulosti pokou-
šeli o zdolání terénních drah, 
promáčených, plných bahna, 
kamení, popadaných větví a 
nejrůznějších překážek, tak 
tohle byl ten správný čas, jak se 
otestovat v závodním prostředí. 
A proč právě Spartan? „Na co, 
že si tu hrajeme…?“, mrmlal 
pošklebující se starší chlapík 
stojící opodál. Oficiálně byl 
závod založen bývalými členy 
námořní pěchoty Velké Británie 
a fanoušky extrémních sportov-
ních akcí v roce 2010 s jedno-
duchým cílem, vytvořit seriózní 
výzvu pro odhodlané sportovce, 
kteří hledají alternativní vytrvalostní závod, bez 
rozdílu věku, pohlaví či fyzické kondice, prostě 
pro každého, kdo si troufá. Troufli jsme si i my, 
šest odvážlivců v zastoupení Filip „Fýfa“ Mora-
vec, Martin Lux, Jaroslav „Cába“ Cabalka, Jan 
Zářecký, Jana Hermanová a Barbora Jurčanová. 
Podepsali jsme reverzy na vlastní nebezpečí, 
napsali startovní čísla fixem a vyrazili ke startovní 
linii. V davu jsme tu nervózně stáli, jako družina 
Sparťanů, zapřeni v rozrytém svahu prudké sjez-
dovky čekajících na splnění úkolu, … 3,2,1... 

„Slyším jak mi buší srdce, START! Utíkej, běž, 
makej! Dav se rozděluje, kluci se mi ztrácejí z 

dohledu, je tu první bahno, první kámen, první 
překážka i první zranění. Běžím dál, hladina adre-
nalinu se konečně mírně snižuje a postupně se 
každý řadí v poli bojovníků v nekonečném kopci“. 
Závod byl neskutečně pestrý, atmosféra naprosto 
super, podat pomocnou ruku neváhal nikdo, když 
viděl bezmoc druhého. Byl to boj na tvrdé lokty, 
nejvíce snad v 30 centimetrovém prostoru mezi 
opravdovým ostnatým drátem a bahenní lázní 

pro čuníky! Ale každý z nás položil všechno svoje 
odhodlání, sílu, důvtip i přirozený instinkt tak, 
aby co nejlépe zdolal všechny z nastražených pře-
kážek a ani vyčerpání některých z nás nezabránilo 
dosáhnout očekávaného cíle. Zvládli jsme to na 
výbornou a na vítězství celého týmu můžeme být 
hrdí!

Náš tým obsadil v celkovém hodnocení 273 
týmů, úctyhodné 9. místo a nejlepší čas z druž-
stva vybojoval Martin Lux, v čase 01:01:55! 
Gratulujeme všem, kteří se závodu zúčastnili a 
těšíme se opět příště, v bahně na viděnou.

… We finished, can you?
Barbora Jurčanová, 3D FITNESS s.r.o. 

Ani fotbal, ani hokej, zkusili jsme Spartan Race


